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فريدون حسن

دنيا مالي و انتخابي براي آينده ورزش
محمد رضا داورزني، كريم صفايي، محمد عليپور، رضا شجيع، مهدي 
علي نژاد، محمد پولادگر و چند نام آش��ناي ديگ��ر، اينها گزينه هايي 
هستند كه تاكنون از س��وي احمد دنيا مالي، وزير ورزش براي تصدي 
پست مهم معاونت توسعه ورزش قهرماني و حرفه اي معرفي شده اند، اما 
هيچ كدام نتوانسته اند تأييد نهايي را بگيرند تا همچنان اين پست مهم 

به صورت سرپرست توسط شروين اسبقيان اداره شود. 
شايد براي فهم بيشتر اهميت اين معاونت و تأثير آن بر ورزش كشور، 
لازم باش��د تعريف مختصري از وظيفه اين معاونت داشته باشيم. اين 
معاونت وظيفه اصلي برنامه ريزي و پيشبرد اهداف ورزش كشور را بر 
عهده دارد. همين تعريف كوتاه از وظيفه اين معاونت اين مسئله راروشن 
مي كند كه شخصي كه عهده دار اين سمت مي شود، بايد از علم و دانش 
بالاي ورزش برخوردار باش��د. بايد مديري اقتصاد دان، سياست دان و 
آشنا با مسائل اجتماعي باشد تا بتواند برنامه ريزي دقيقي براي توسعه 

و پيشرفت ورزش كشور داشته باشد. 
اين پست مهم و تأثيرگذار با وجود گذش��ت چند ماه از شروع كار وزير 
ورزش همچنان با سرپرست اداره مي ش��ود و اين مي تواند يكي از نقاط 
ضعف وزارت محسوب شود، چراكه به صورت طبيعي سرپرست نمي تواند 
برنامه ريزي درستي داشته باشد و آينده نگري كند، چون بايد خيلي زود 
جايگاهش را به مدي��ر بعدي واگذار كند. نكته مه��م ديگر در خصوص 
اسامي مطرح شده براي اين پس��ت مهم است. با يك نگاه گذرا مي توان 
فهميد كه اسامي مطرح شده همه امتحانشان را در ورزش پس داده اند و 
جاي تعارف نيست، چون بايد عنوان كنيم كه خيلي هايشان در سال هاي 
اخير نمره خوبي هم نگرفته اند، پس طبيعي است كه نتوان چنين پست 
مهمي را به آنها سپرد. اما نكته مهم تر از تمام اينها فرصت سوزي وزارت 
ورزش در اين مورد بسيار مهم است. ورزش كشور دو سال بسيار مهم و 
سرنوشت ساز را پيش رو دارد؛ دو سالي كه بايد طي آنها در مسابقات مهم 
كسب سهميه المپيك شركت كنيم و رقابت هاي مهم جهاني و آسيايي 
را هم پيش رو داريم. در چنين شرايطي نمي توان و نبايد دلخوش به اداره 
معاونت توس��عه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت ورزش با سرپرس��ت 
باشيم، چراكه سرپرست كنوني كه اتفاقاً از مديران خوب ورزش كشور 
هم محسوب مي شود، بنا به دليلي كه در سطور بالا عنوان شد نمي تواند 
برنامه ريزي درست و كاملي را براي ورزش كشور داشته باشد، چون در 

هر صورت سرپرست است و معاون محسوب نمي شود. 
پس با توجه به اين شرايط و حساسيت مقطع كنوني احمد دنيا مالي 
بايد متوجه دو موضوع مهم باش��د؛ اول اينكه نبايد بيشتر از اين براي 
معرفي گزينه نهايي وق��ت تلف كند يا اينكه منتظر ش��خصي خاص 
باشد  و دوم اينكه او بايد گزينه اي را معرفي كند كه فاكتورهايي را كه 
عنوان شد، داشته باشد تا بتواند ورزش كشور را از چالش هاي پيش رو 
به س��امت عبور دهد. ديروز رس��انه ها به نكته مهمي اش��اره كردند؛ 
نكته اي كه بايد مورد توجه احمد دنيا مالي باشد، معاون توسعه ورزش 
قهرماني و حرفه اي بايد »مديريت داخلي« و »ديپلماس��ي ورزش« را 
توأمان بلد باشد و در اين دو حوزه امتحان پس داده باشد. نگاه معاون 
و اينكه چه »ايده و فكر« چهار س��اله اي دارد در كن��ار »مقبوليت« او 
ميان فدراسيون ها و اينكه رؤس��ا از او »حرف شنوي« داشته باشند، از 

معيارهايي است كه مي تواند انتخابش را تمام عيار كند.

سازمان بسيج مستضعفين در آستانه هفته بسيج، همايش هاي 
تخصصي را در بخش هاي مختلف  برگ��زار مي كند، در همين 
راس��تا به همت سازمان بس��يج ورزش��كاران دومين همايش 
هم نفس قهرمان امشب در سالن همايش هاي بانك سپه برگزار 
مي شود. در اين مراسم كه با هدف ترويج سنت حسنه ازدواج 
و فرزند آوري در بين ورزش��كاران برپا مي شود، از 20 قهرمان 
ورزش��ي كش��ور در رش��ته هاي مختلف كه به تازگي تشكيل 

خانواده داده اند، تجليل به عمل مي آيد.

امشب همايش هم نفس قهرمان

رقابت هاي ليگ برت��ر تكواندو »جام خليج ف��ارس« به روش 
گرندپري امروز با برگزاري رقابت تكوان��دوكاران در اوزان فرد 
آغاز و چهارش��نبه 2۳ آبان ماه با برگ��زاري رقابت هاي اوزان 
زوج به پايان مي رس��د. پيش بيني مي شود غير از دو ملي پوش 
المپيكي تكواندوی ايران، ساير ملي پوشان در تركيب تيم هاي 
خود به مي��دان مبارزه بيايند. در جدول رده بندي ش��هرداري 
ورامين با ۱۵۱ امتياز صدرنشين است و زاگرس جنوبي با چهار 
امتياز اختاف، خانه دوم را در اختيار دارد. بهزاد خداداد همه 
نفرات خود را براي بازي هاي اين هفته در اختيار دارد و اميدوار 
است  با درخشش ملي پوشان در كنار جوانان با آتيه بتواند جاي 

شهرداري را در صدر بگيرد.

ليگ تكواندو در ايستگاه دوم

جمعي از پيشكسوتان كشتي كشور صبح ديروز از 
پدر شهيدان پورزند عيادت كردند. ابراهيم جوادي 
دارنده چهار مدال طلاي كش�تي جه�ان و يك برنز 
المپيك، منصور برزگر قهرمان سابق كشتي جهان، 
دارنده م�دال نقره المپيك و س�رمربي س�ابق تيم 
ملي و مهدي محبي قهرمان سابق آسيا، چهره هاي 
سرش�ناس اين ديدار بودند. احمد پورزند پدر س�ه 
برادر ش�هيد دوران دفاع مقدس )ايرج، سيروس و 
ش�اهين پورزند( اس�ت كه اين پدر و فرزندانش در 
رشته كش�تي فعاليت داش�تند. پيش از اين نيز در 
هفته جاري احم�د دنيامالي، وزي�ر ورزش، محمود 
خسروي وفا رئيس كميته ملي المپيك  و محمدرضا 
طالقاني رئيس سابق فدراسيون كش�تي نيز از پدر 

شهيدان پورزند عيادت كرده بودند.

شمش�يربازي ايران فصل جديد رقابت هاي 
بين الملل�ي اي�ن رش�ته را با كس�ب مدال 
نقره آغاز كرد. تيم س�ابر كش�ورمان موفق 
ش�د مقام نايب  قهرمان�ي رقابت هاي تيمي 
كاپ جهان�ي الجزاي�ر را از آن خ�ود كن�د. 
سابريس��ت هاي كش��ورمان اگر چه در بخش 
انف��رادي كاپ  جهان��ي موفق به كس��ب مدال 
نشدند، اما در بخش تيمي با كسب سه پيروزي 
مهم مدال نقره اين رقابت ها را به دست آوردند. 
اين اولي��ن رويدادي ب��ود كه تيم مل��ي پس از 
بازي هاي المپيك در آن ش��ركت كرد و محمد 

رهبري هدايت تيم را برعهده داشت. 
   موفقيت در بخش تيمي

علي پاكدامن، محمد فتوحي، فرزاد باهر ارسباران 
و نيما زاهدي سابريست هايي بودند كه در بخش 
تيم��ي در الجزاير به ميدان رفتن��د و با هدايت 
ملي پوش پيش��ين به مدال نقره بسنده كردند. 
حريف تيم كش��ورمان در فين��ال كاپ  جهاني 
تيم كره جنوبي بود؛ همان تيمي كه در المپيك 
پاريس دو مدال طاي انف��رادي و تيمي را در 
اسلحه سابر به چنگ آورد. شمشيربازان ما براي 
عبور از س��د كره اي ها تاش زيادي كردند، اما 
تاششان به ثمر ننشست و 4۵ بر ۳۵ شكست 

را پذيرفتند. 
شاگردان محمد رهبري براي رسيدن به فينال 
حريفان قدرتمندي را شكست دادند. تيم ملي 
در اولين گام رودرروي اوكراين قرار گرفت و با 

نتيجه نزديك 4۵ بر 44 از سد اين تيم گذشت. 
حريف بعدي تيم مجارس��تان بود و مجارها نيز 
4۵ بر ۳6 مقابل ملي پوش��ان اي��ران زانو زدند. 
تقابل با امريكا حساس��يت هاي زيادي داشت و 
برد 4۵ بر ۳۵ برتري كشورمان را به اثبات رساند. 
مصاف با كره آخرين گام براي رسيدن به طا بود 

كه متأسفانه اين مهم محقق نشد. 
   ناكام در انفرادي

هيچ يك از پنج سابريست  اعزامي به الجزاير در 
بخش انفرادي موفق به كسب مدال و رفتن روي 
سكوي كاپ  جهاني نشدند. احمدرضا شهميري 
در جدول هفت نفره چهار شكس��ت را متحمل 
شد و دو پيروزي به دست آورد. او در مرحله بعد 
رقابت ها به مصاف شمشيرباز قزاق رفت و با قبول 
باخت از دور رقابت ها كنار رفت. نيما زاهدي در 
جدال با حريفاني از ك��ره، تركيه، ايتاليا، كانادا، 
الجزاير و هنگ كنگ س��ه برد و سه پيروزي به 
دست آورد، سپس رقيبي از مجارستان را برد و 
در مرحله بعد ۱۵ بر ۱2 مغلوب رقيب ايتاليايي 
شد و دستش به مدال نرسيد. محمد فتوحي با 
كسب چهار برد و دو باخت به مرحله بعدي راه 
يافت، پ��س از آن سابريس��ت امريكايي را برد، 
اما زورش به حريف لهس��تاني نرس��يد و ۱۵ بر 
۱2 باخت. فرزاد باهر ارس��باران به شمشيرباز 
تركيه اي باخت و علي پاكدامن هم پس از قبول 
شكس��ت برابر اولاف از لهس��تان به يك هشتم 

نهايي نرسيد. 

   صعود در رنكينگ
نتاي��ج كس��ب ش��ده در كاپ  جهان��ي، جايگاه 
شمشيربازان كشورمان را در رنكينگ جهاني ارتقا 
داد. فدراسيون جهاني شمشيربازي پس از پايان 
رقابت هاي الجزاير، رنكينگ هاي انفرادي و تيمي 
را اعام كرد. در بخش تيمي، تيم اس��لحه سابر 
كشورمان با دو پله صعود به رده چهارم دنيا رسيد. 
در بخش انفرادي نيز علي پاكدامن از رده ۱۱ به 
رده 9 جهان صعود كرد، فرزاد باهر ارس��باران با 
يك پله صعود به رنكينگ ۵2 رسيد، نيما زاهدي 
با صعود شش پله اي رده ۱80 را به خود اختصاص 
داد و احمدرضا شهميري نيز پس از سه پله صعود 

رنكينگ 247 را از آن خود كرد. 
  ذهن برنده

محم��د رهب��ري ذهني��ت پي��روز را يك��ي از 
فاكتورهاي موفقيت ش��اگردانش عنوان كرد. 
مربي تيم ملي اس��لحه س��ابر كه تنها چند روز 
قبل از اع��زام به الجزاير به اين س��مت انتخاب 
شد، در گفت وگو با ايسنا از عملكرد ملي پوشان 
ابراز رضايت كرد: » س��ال ها با اي��ن تيم بودم. 
مي دانس��تم هدايت چ��ه تيم بزرگ��ي را قبول 
مي كنم و چقدر كار س��خت اس��ت. با اين حال 
ايمان دارم اين تيم پتانسيل بالايي دارد. حتماً 
بايد برخي نق��اط ضعف خ��ود را تقويت كنيم. 
نتيجه هم در جام جهاني الجزاير خوشايند بود، 
اما در باد اي��ن مدال نمي خوابيم و س��خت كار 
مي كنيم. سعي كردم در اين مدت كم، با تجربه 

و رفاقتي كه با بچه ها داش��تم ذهنشان را آماده 
كنم. خدا را شكر توانس��تيم با ذهن برنده روي 
پيست حاضر شويم. من قدر تمام شمشيربازان 
را مي دانم و به طور مداوم گوشزد مي كنم كه چه 
جايگاهي در دنيا دارند. كره جنوبي نه تنها براي 
ما، بلكه براي همه دنيا رقيب سختي است و دنيا 
را كافه كرده است، اما مطمئنم يقه كره اي ها را 

تا بازي هاي آسيايي مي گيريم.«
رهبري در صحبت هايش از خالي بودن دستش 
براي انتخ��اب نفرات اصلي گفت: »متأس��فانه 
فاصله نفرات بع��دي با تيم زياد و دس��ت من 
خالي اس��ت. بارها از بازيكنان تيم انتقاد شد، 
اما فكر مي كنم اين مدال نش��ان داد جايگزين 
كردن اين نفرات راحت نيست. با اين حال من 
رس��الت اصلي خودم را تزري��ق بازيكن جديد 
مي دانم و همه هدفم استفاده از جوانان است. 
طبق قولم براي بازي هاي آس��يايي از جوانان 
اس��تفاده مي كنم، اما اين به معني اين نيست 
كه جايگاه تيم ملي را تقديم كسي خواهم كرد. 
همه بايد بدانند براي اين جايگاه بايد بجنگند 
و مس��ابقه انتخابي اولين فرصت براي جوانان 
است. برنامه ام را به فدراس��يون دادم و منتظر 
تأييد و اجرا هس��تم. اولين قدم، برگزاري دور 
اول چرخه انتخابي است كه به زودي زمان آن 
اعام مي شود. به يك اردوي پرفشار بدنسازي 
هم احتياج داريم و بعد از چند روز استراحت، 

آن را برگزار خواهيم كرد.«

دنیا حیدری

  سپهرصدرا در آستانه 
كنار رفتن از ليگ واليبال

تنها يك  غيبت ديگر كافي اس��ت ت��ا تيم تازه وارد صدراي مش��هد از 
سطح اول رقابت هاي واليبال كشور كنار گذاش��ته شود؛ اتفاقي كه با 
ش��رايط كنوني اين تيم چندان هم دور از انتظار نيس��ت. تيم واليبال 
سپهر صدراي مشهد هفته هاس��ت كه به واس��طه عدم محقق شدن 
وعده هاي مالي مديران باش��گاه با مشكل مواجه اس��ت، به طوري كه 
تعدادي از بازيكنان غيربومي از حضور در هفته شش��م سرباز بزنند تا 
در عين ناباوري اميرحسيني، سرمربي تيم مش��هد به ناچار  به عنوان 
پاسور وارد زمين ش��ود  و بازي كند، اما حتي اين اتفاق هم باعث حل 
و فصل مشكات نشد، به طوري كه نماينده مشهد اين هفته)هشتم( 
از مصاف با طبيعت اسامش��هر انصراف داد تا شايد مسئولان اين تيم 
به خودشان بيايند و گامي براي حل مشكات بردارند. هرچند كه رضا 
زندي،  سرپرست سپهرصدرا مدعي است انصراف اين تيم از هفته هشتم 
به معناي كناره گيري از ليگ نيست، اما تكرار اين اتفاق مي تواند باعث 
كنار گذاشته شدن صدرا از ليگ برتر واليبال شود و بعيد نيست اگر اين 
اتفاق رخ دهد، چراكه مجتبي يوسفي، كاپيتان صدرا بي  هيچ تعارفي 
مدعي است  با اين شرايط كسي حاضر به بازي كردن نيست: » بازيكنان 
بومي تا به امروز حتي يك ريال هم درياف��ت نكردند و غيربومي ها نيز 
تنها 6،۵ درصد گرفتند و به همين دليل حاضر به بازي كردن در هفته 
ششم نشدند. با وجود اين وقتي قبل از بازي با سيرجان آقاي حسيني 
گفت صد درصد كه نه،  هزار درصد مشكات تيم درست مي شود، همه 
بازيكنان را جمع كرديم و براي بازي راهي سيرجان شديم؛ همان طور 
كه برابر پيكان به ميدان رفتيم، اما وقتي بعد از ۱۵ سال بازي در تيم هاي 
مشهدي شاهد شعار هواداران عليه خودمان بوديم ديگر تاب نياورديم. 
البته كه حق با آنهاست، اما با اين ش��رايط ديگر كسي حاضر به بازي 
نيست، چراكه ما برادري مان را ثابت كرديم و حالا نوبت آنهاست، وگرنه 

مي توانند خودشان با جوانان به ميدان بروند.

 وعده تكراري ساخت ورزشگاه  

 پرسپوليس اولويت  هاي 
مهم  تري دارد

درست در ش��رايطي كه وضعيت نامناس��ب ورزش��گاه هاي ايران به 
بزرگ تري��ن چالش اين روزهاي فوتبال كش��ور تبديل ش��ده، رئيس 
كنسرس��يوم بانك هاي خريدار پرس��پوليس مدعي است مدير عامل 
بانك هاي عضو، جلس��ه اي در خصوص س��اخت ورزشگاه اختصاصي 
داش��تند كه اين، جزو برنامه هاي ميان مدت كنسرسيوم است و انجام 
خواهد شد؛ وعده اي كه بي شك ش��نيدن آن براي هر هواداري جذاب 
است. با وجود اين هوادار پرسپوليس نخس��تين بار نيست كه با وعده 

ساخت ورزشگاه اختصاصي مواجه مي شود. 
پيش از اين، اوايل دهه 90 بود كه رويانيان، مدير عامل وقت پرسپوليس 
كه عادت به انجام كاره��اي عجيبي چ��ون دادن اتومبيل هاي لوكس 
به بازيكنان تيمش داش��ت، وعده س��اخت ورزش��گاه اختصاصي براي 
سرخپوش��ان پايتخت را مطرح كرده  بود. او زماني كه مديريت باشگاه 
پرسپوليس را به عهده داشت،  در س��فرش به ايتاليا شاهد بهره برداري 
از ورزش��گاه تازه س��از براي يوونتوس بود و همين مس��ئله او را به فكر 
ساخت ورزش��گاه اختصاصي براي سرخپوش��ان پايتخت انداخته بود. 
رويانيان مدعي بود كه در اين راستا صحبت هايي نيز با چينی  ها داشته 
و پلن هاي مختلفي از ورزشگاه هايي را كه اين كشور در دنيا ساخته نيز 
مشاهده كرده  است: » براي ساختن ورزشگاه براي پرسپوليس مذاكره 
كرديم و آنها از استاديوم های مختلفي كه در دنيا ساخته بودند، كتاب و 
رزومه دادند. ورزشگاه هاي مختلفي با ظرفيت هاي متفاوت ) از ۳0هزار 
گنجايش تا ۱00 هزار نفر ( كه همه را مورد مطالعه قرار دادم. حتي يك 
زمين هم در اطراف پرند ديده بوديم، چون آن زمان قرار بود خط مترو هم 
به آنجا بيايد. در آن زمان خودم رئيس حمل و نقل كشور بودم و اطاعات 
داش��تم. فكر كردم در اطراف پرند زمين زياد اس��ت و مترو به آنجا هم 
مي رسد و با يكسري ها صحبت و جانمايي كلي كرديم تا يك استاديوم 
براي پرسپوليس بس��ازيم.« اما كلنگ پروژه اي كه رويانيان حرف آن را 
پيش كشيده بود، هرگز به زمين نخورد. حال آنكه او در مصاحبه هاي آخر 
سال ۱۳9۱ به صورت رسمي از راديو و تلويزيون اعام كرد كه به كمك 

مالي هواداران پرسپوليس براي ساخت ورزشگاه نياز دارد. 
البته كه پرواضح بود پروژه  عظيمي چون ساخت ورزشگاه با كمك مالي 
هواداران پرسپوليس و اسپانسرينگ آنها به جايي نخواهد رسيد و عملي 
شدن اين چنين پروژه اي نيازمند س��رمايه گذاري شركت هاي بزرگ 
است. شايد به همين دليل هم بود كه ساخت ورزشگاه اختصاصي براي 
پرس��پوليس تنها در حد حرف باقي ماند و هيچ گاه به عمل نزديك هم 
نشد، اما حالا بعد از گذشت حداقل ۱4 سال، بار ديگر ساخت ورزشگاه 
اختصاصي براي پرسپوليس مطرح شده  است، اين بار اما از سوي مالكان 
جديد اين باشگاه. از سوي كنسرسيوم بانك هاي خريدار پرسپوليس 
كه بدون ش��ك اگر بخواهند توان انجام آن و عملي كردن اين پروژه را 
دارند. باوجود اين تجربه ثابت كرده سنگ بزرگ عامت نزدن است و 

اين وعده ها تنها از اين حيث كه خريدار دارد، مطرح مي شود!
اما مسئله  اين است كه چرا ورزشگاه، آن هم در شرايطي كه پرسپوليس 
هزار و يك مشكل ديگر دارد  كه در اولويت هستند؛ مشكاتي كه دم به 

دقيقه باعث بسته شدن پنجره نقل  و انتقالات اين باشگاه مي شود. 
صد البته كه س��اخت ورزش��گاه اختصاصي براي پرسپوليس، خصوصاً 
اين روزها كه كنفدراس��يون فوتبال آس��يا تأكيد بس��ياري به بالابردن 
امكانات و زيرس��اخت هاي باش��گاه ها دارد، اما واقعيت آن است كه اگر 
مالكان جديد پرس��پوليس كه اتفاقاً دستشان به دهانشان هم مي رسد، 
قصدي براي دست گيري از اين تيم دارند، بايد براساس اولويت ها پيش 
رفته و مش��كات پيش پا را برداشته و سپس به س��مت و سوي محقق 
كردن آرزوهاي ديرينه اين تيم و هوادارانش بروند. بي شك پرسپوليس 
در صورت داشتن ورزش��گاه اقتصادي نه فقط با بسياري از مشكاتش 
خداحافظي مي كند  كه مي تواند درآمدزايي هم داشته باشد، اما به شرط 
آنكه وعده ساخت ورزشگاه اختصاصي جنبه نمايش و تبليغات نداشته 
باشد و آنها كه اين مسئله را پيش كشيدند، قصدي براي برداشتن باري 
از دوش اين تيم داشته باش��ند كه در اين صورت، مشكاتي به مراتب با 
اولويت بالاتر از ساخت ورزشگاه پيش روي پرسپوليس است كه اول بايد 
آنها را برطرف  كنند و سپس وعده هاي دهان پركني چون ساخت ورزشگاه 
را پيش بكشند و مطرح كنند. وعده اي جذاب كه گوش هوادار پرسپوليس 

پيشتر هم آن را شنيده و داستان تازه اي برايش نيست!

شیوا  نوروزی
      گزارش

منچستري ها منتظر شروع عصر آموريم هستند

پايان خوش نيستلروي و يونايتد
تاريخ درحال تكرار است 

اتمام حجت قلعه نويي با شاگردانش
روزهاي خوش من يونايتد با سرمربيگري موقت رود فان نيستلروي با 

اشرف رامین
      فوتبال اروپا

يك برد پرگل خانگي برابر لسترسيتي به پايان رسيد. شوك مثبت ناشي 
از اخراج اريك تن هاگ همچن��ان ادامه دارد و دومين ب��رد متوالي و 
چهارمين بازي بدون شكست منچس��تر ) در تمام مس��ابقات( به ارمغان آمد. در پيروزي ۳ بر صفر 
شياطين سرخ در اولدترافورد اگرچه درخشش برونو فرناندز و گارناچو كاماً به چشم آمد، اما نكته اصلي 
س��رحال و قبراق بودن تيم پس از اخراج سرمربي هلندي است. درس��ت از زماني كه فان نيستلروي 
دستيار تن هاگ، كار را به دست گرفته است بازيكنان براي دفاع اعتبار تيم روحيه گرفته اند. البته همه 
منتظر شروع كار روبن آموريم هستند و اين پرتغالي هم منتظر دريافت ويزاي كار. سرمربي جديد در 
حالي سكان منچستر را به دست مي گيرد كه اين تيم در پايان هفته يازدهم در رده سيزدهم ليگ برتر 
قرار دارد. رويارويي با ايپسويچ چهارم آذرماه با حضور سرمربي جديد برگزار خواهد شد. نيستلروي كه 
در اين چهار بازي نتايج خوبي با يونايتد گرفته، خداحافظي احساسي با هواداران داشت: »از ارتباط 
مديران باشگاه با خودم قدرداني كردم. آنها به من گفتند اين يك دوره كوتاه بود، شايد يك يا دو بازي 
و در نهايت چهار بازي. مهم اين بود كه درباره اين دوره شفافيت داشته باشيم. در نهايت، مهم ترين چيز 
باشگاه است. اينجا هستم تا كمك كنم و مي خواهم به اين كار ادامه دهم. به زبان آوردن احساساتم 
سخت است. پدرم و پسرم در اس��تاديوم بودند و اين يك بازي ويژه براي من بود. واقعاً روز خوبي بود. 
آينده نامشخص است، اين چيزي است كه من احساس كردم. بايد نقش خود را بشناسيد. اين براي كار 
بسيار مهم است. در ماه هاي اول به عنوان دس��تيار، كارم را با كمك ديگران انجام مي دادم. به عنوان 
مربي موقت، شما بايد مسئوليت را بپذيريد و من س��عي كردم آن را به خوبي انجام دهم. دستياري و 
مربی موقت  هر دو شغل خوبي هستند. « كاپيتان فرناندز كه در اين بازي يك گل زد و يك پاس گل 
داد، از نيستلروي و تأثير مثبتش روي تيم تش��كر كرد: »هواداران ممكن است بعد از يك مسابقه از 
عملكرد تيم بسيار خوشحال و در پايان مسابقه ديگر از نتيجه رقم خورده افسرده شوند. گارناچو گل 
زد، اما از برخي انتقادات شديد از سوي هواداران ناراحت بود. مهم بود در خانه با كلين شيت بازي را به 
پايان برسانيم. بايد اولدترافورد را دوباره به يك قلعه تبديل كنيم و اقتدار خود را در بازي هاي خانگي 
 نشان دهيم. فان نيستلروي منچستريونايتد و هواداران را دوس��ت دارد. او تمام تاش خود را كرد تا 
شادي را دوباره به بازيكنان يونايتد برگرداند و حالا لبخند روي لب همه ما وجود دارد. او در اين بازي 

هم بسيار مشتاق بود تا در آخرين ديدارش به عنوان سرمربي، يك برد شيرين رقم بزند.«

شاگردان قلعه نويي اس��تارت كار را قبل از اعزام به لائوس، در مركز 
شمیم رضوان

      خبر
ملي فوتبال زدن��د؛ تمريني كه با صحبت هاي س��رمربي تيم ملي و 
تأكيد او بر اهميت بازي با كره شمالي و البته قرقيزستان آغاز شد. 
براي قلعه نويي اهميت زيادي داشت كه شاگردانش به حساسيت بازي با كره شمالي واقف باشند 
و بتوانند با اتحاد و انگيزه بالاي تيمي كار خود را براي هفته هاي پنجم و شش��م مسابقات مرحله 
گروهي مقدماتي جام جهاني آماده كنند. به همين دليل هم سعي داشت  قبل از برپايي تمرينات، 
بازيكنان را به لحاظ روحي مهياي مصاف هاي پيش  رو كند. شايد به همين دليل بود كه در همان 
ابتدا به شاگردانش اهميت جدي گرفتن دو بازي پيش رو را گوشزد كرد:  » يك بار ديگر تاريخ در 
حال تكرار در مسير انتخابي جام جهاني 2026 است. الان درست در همان شرايط قرار گرفته ايم. 
يادتان هست بعد از بازي با قطر چه حالي داشتيد؟ بازي هاي جام ملت هاي 202۳ آسيا را به ياد 
بياوريد، بازي با ژاپن را يادتان هست؟ در همان رختكن گفتم كه بايد از اين برد چندين سال لذت 
ببريم، اما سه روز بعد خرابش كرديم! مهم نيست چه كس��ي مقصر بود، يعني الان دنبال مقصر 
نيستيم، فقط مي خواهم تاريخ را يادآور شوم، تاريخي كه بايد از آن درس گرفته باشيم، چراكه بار 

ديگر براي ما در حال تكرار است.«
سرمربي تيم ملي در همان نخستين تمرين تيمش در تهران و قبل از آنكه شاگردانش راهي لائوس 
شوند، به آنها متذكر شد كه دست كم  گرفتن حريف تا چه اندازه مي تواند برايشان گران تمام شود 
و بدون هيچ تعارفي تأكيد كرد  امروز ديگر هيچ حريفي دس��ت و پا بسته نيست و اين را بايد آويزه 
گوش ش��ان كنند: » كاس تيم ملي از لحاظ توانمندي و فني خيلي بالاتر از اين حرف هاس��ت، اما 
بازي با كره شمالي و قرقيزستان سخت ترين بازي هاي ما هستند. به همين دليل از بزرگ ترهاي تيم 
مي خواهم از همين امروز، وضعيت را براي بازي با كره شمالي كه آمادگي خيلي بالايي دارد، هموار 
كنند. آنها تيم دست و پا بسته اي نيستند و نبايد با اين نگاه به مصاف آنها برويم.« قلعه نويي بهتر از 
هر كسي مي داند كه مغرور شدن بازيكنان و دست كم گرفتن حريف چه عواقب تلخي دارد، به همين 
دليل هم قبل از آغاز كارهاي تاكتيكي ترجيح داد سنگ هايش را با بازيكنان وا بكند تا تيم ملي مسير 
در پيش رو به مشكل برنخورد، چراكه حضور كره شمالي و قرقيزستان در قعر جدول رده بندي گروه 
A مي تواند فريبنده باشد. حال آنكه بي شك اين دو تيم چيزي براي از دست دادن ندارند و همين 

مسئله باعث مي شود تا عملكردي متفاوت از ديگر بازي هاي خود به نمايش بگذارند.

نقره الجزاير بر گردن سابريست هاي ايران

 محمد رهبري 
در اولين محك 
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